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ПРОТОКОЛ № 56 – 2024 
ЗАСІДАННЯ РАДИ ГРОМАДСЬКОЇ ОРГАНІЗАЦІЇ. 

«ВІТРИЛЬНА ФЕДЕРАЦІЯ УКРАЇНИ», надалі за текстом ГО «ВФУ». 
(код ЄДРПОУ: 14296808) 

25 червня 2024 року  м. Київ 
Початок роботи о 19:00.   
Інтерактивне засідання відбулося шляхом спілкування усіх присутніх на засіданні через 

додаток для проведення відео конференцій Google Meet. Пропонований порядок денний та 
супровідні додаткові матеріали були попередньо надіслані всім членам Ради. Участь у 
роботі відео конференції беруть усі нижчезазначені особи.  

Список членів Ради ГО «ВФУ», які беруть участь у її роботі.  
№ 
з/п 

Прізвище, ім’я по батькові Посада 

1.  Мойсеєнко Євген Вадимович президент ГО «ВФУ» 
2.  Поліщук Сергій Феліксович перший віцепрезидент ГО «ВФУ»  
3.  Шумілов Сергій Леонідович віцепрезидент ГО «ВФУ»  
4.  Іскра Уляна Володимирівна  секретар ГО «ВФУ» 
5.  Баланюк Олександр Іванович член Ради 
6.  Стешенко Олександр Леонідович член Ради 
7.  Мейта Микола Іванович член Ради 
8.  Сухонос Юрій Степанович член Ради 
9.  Іщенко Генадій Вікторович член Ради 
10.  Андрусенко Кирило Ігорович член Ради 
11.  Нижегородов Олексій Юрійович член Ради 
12.  Колесніков Віктор Іванович Член Ради 
13.  Журавльов Юрій Віталійович член Ради 
14.  Якимчук Олександр Іванович член Ради 

15.  Гуменецький Мирон Мирославович/ 
Семчишин Андрій Ігоревич член Ради 

16.  Рожков Андрій Вікторович член Ради 
17.  Любовський Ігор Євгенійович член Ради 

Запрошені:  
Олександр Ткач, виконавчий директор ГО «ВФУ»;  
ІНФОРМАЦІЯ ПРО ПОВНОВАЖЕННЯ ЧЛЕНІВ РАДИ ГО «ВФУ», ДОДЕРЖАННЯ 

ВИМОГ ЩОДО КВОРУМУ.  
Доповідач Олександр Ткач. 
У засіданні беруть участь члени Ради ГО «ВФУ», керівники відокремлених підрозділів, 

або їх заступники – загалом сімнадцять осіб, що складає більше 2/3 членів Ради. Згідно 
Статуту засідання Ради ГО «ВФУ» вважається повноважним. Запропоновано розпочати 
роботу. Реєстр членів Ради, які брали участь у засіданні відображено у додатку. 

УХВАЛЕНО: розпочати роботу Ради ГО «ВФУ».  
ОРГАНІЗАЦІЙНА ЧАСТИНА 
СЛУХАЛИ: ПРО ОБРАННЯ ГОЛОВУЮЧОГО ТА СЕКРЕТАРЯ НА ЗАСІДАННІ РАДИ 

ГО «ВФУ».   
Доповідач: Сергій Поліщук. 
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Відповідно до Статуту ГО «ВФУ» Головуючим на засіданні Ради є Президент ГО «ВФУ» 
Євген Мойсеєнко. Секретарем на засіданні є секретар ГО «ВФУ» Уляна Іскра. Пропозиція 
була поставлена на голосування. 

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

15 0 0 2 
Рішення прийняте. 
УХВАЛИЛИ: Головуючим та секретарем на засіданні Ради, з правом підпису 

протоколу, затвердити президента ГО «ВФУ» Мойсеєнка Євгена Вадимовича та 
секретаря ГО «ВФУ» Іскру Уляну Володимирівну.  

СЛУХАЛИ: ОБГОВОРЕННЯ ТА ЗАТВЕРДЖЕННЯ ПОРЯДКУ ДЕННОГО ЗАСІДАННЯ 
РАДИ ГО «ВФУ». 

В обговоренні попереднього порядку денного засідання Ради ГО «ВФУ», брали участь 
усі присутні на засіданні члени Ради. Під час обговорення Сергій Поліщук запропонував 
додати до порядку денного наступні питання:  

- про визначення особи, яка представлятиме ГО «ВФУ» під час здійснення 
необхідних реєстраційних дій у Мін’юсті України.  

Доповідач: Сергій Поліщук. 
- про дії ГО «ВФУ» щодо Михайла Білогородського та Поліни Заточної, які не 

повернулися до України із закордонного відрядження.  
Доповідач: Сергій Поліщук.  
Після обговорення було запропоновано затвердити попередній порядок денний 

засідання Ради ГО «ВФУ» з урахуванням пропозиції Сергія Поліщука. Пропозиція була 
поставлена на голосування. 

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

15 0 0 2 
Рішення прийняте. 
УХВАЛИЛИ: Затвердити порядок денний засідання Ради ГО «ВФУ» з урахуванням 

пропозиції Сергія Поліщука. 
П О Р Я Д О К  Д Е Н Н И Й  

1. Про внесення змін до Типового положення про ВП ГО «ВФУ».  
Доповідач: Сергій Поліщук. 

2. Про включення ГО «Всеукраїнська яхтова асоціація чвертьтонного класу» до 
асоціацій, які визнані ГО «ВФУ».   
Доповідач: Сергій Шумілов. 

3. Про включення ГО «Українcька асоціація класу Ай К’ю Фоіл» до асоціацій, які 
визнані ГО «ВФУ». 
Доповідач: Сергій Поліщ 

4. Про внесення змін до персонального складу Президії.  
Доповідач Євген Мойсеєнко.  

5. Розгляд Звернення суддів з вітрильного спорту.  
Доповідач: Сергій Шумілов. 

6. Про внесення змін до бланку «Заяви про вступу або перереєстрації» для 
набуття членства ГО «ВФУ».  
Доповідач: Олександр Ткач. 

7. Про визначення особи, яка представлятиме ГО «ВФУ» під час здійснення  
реєстраційних дій у  Міністерстві юстиції України  
Доповідач: Сергій Поліщук. 

8. Про дії ГО «ВФУ» щодо Михайла Білогородського та Поліни Заточної, які не 
повернулися до України із закордонного відрядження.  
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Доповідач: Сергій Поліщук 
 
СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ПЕРШЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО. 
Про внесення змін до «Типового положення про ВП ГО «ВФУ».  
Доповідач: Сергій Поліщук. 
Сергій Поліщук повідомив присутнім що рішенням Президії від 13.12. 2023 року була 

утворена робоча група для підготовки та внесення змін до положення про відокремлені 
підрозділи з метою удосконалення та уніфікації його зі Статутом ГО «ВФУ».  

Євген Мойсеєнко висловив подяку робочій групі за проведену роботу запитав присутніх 
щодо пропозицій до нової редакції «Типового положення про ВП ГО «ВФУ». Пропозицій не 
надійшло. Євген Мойсеєнко запропонував затвердити «Типове положення про ПВ ГО 
«ВФУ» зі змінами та доповненнями, які підготувала робоча група. Пропозиція була 
поставлена на голосування. 

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

14 1 0 2 
Рішення прийняте. 
УХВАЛИЛИ: Затвердити «Типове положення про ВП ГО «ВФУ» зі змінами та 

доповненнями. 
 
СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ДРУГЕ ПОРЯДКУ ДЕННО 
Про включення ГО «Всеукраїнська яхтова асоціація чвертьтонного класу» до 

асоціацій, які визнані ГО «ВФУ». 
Доповідач: Сергій Шумілов. 

Сергій Шумілов повідомив присутніх що на засіданні Президії (протокол № 3-2024) була 
утворена група для опрацювання документів ГО «Всеукраїнська яхтова асоціація 
чвертьтонного класу», та ГО «Українcька асоціація класу Ай К’ю Фоіл», проведення 
консультацій з відповідними комітетами ГО «ВФУ» для підготовки питання до розгляду 
Ради. Після опрацювання документів, які були надані ГО «Всеукраїнська яхтова асоціація 
чвертьтонного класу», зокрема статут та «Правила чвертьтонного класу 2022», проведення 
консультацій з Технічним комітетом вимірювачів крейсерсько-перегонових яхт, Комітетом 
технічних інспекторів та обговорення з представниками крейсерсько-перегонової спільноти 
України робоча група дійшла наступних висновків. 

- ГО «Всеукраїнська яхтова асоціація чвертьтонного класу» була створена без 
обговорення з представниками крейсерсько-перегонової спільноти України. 

- ГО «Всеукраїнська яхтова асоціація чвертьтонного класу» намагається  об’єднати 
крейсерсько-перегонові яхти здебільше застарілих проєктів віком 40-50 років, що не 
сприяє розвитку сучасного крейсерсько-перегонового вітрильництва України;  

- Зазначаємо, що яхти, які намагається об’єднати ГО «Всеукраїнська яхтова асоціація 
чвертьтонного класу» мають вимірювальні сертифікати/свідоцтва та усі необхідні 
документи, які видають комітети та структурні підрозділи ГО «ВФУ». До війни ці яхти 
щорічно брали активну участь у чисельних регатах, включно з  чемпіонатом України.  

- ГО «Всеукраїнська яхтова асоціація чвертьтонного класу» включила до складу 
асоціації яхти міжнародного класу Platu 25, без погодження з клубами, які 
розвивають цей клас в Україні.  

-  Згідно з нормативними документами наданими ГО «Всеукраїнська яхтова асоціація 
чвертьтонного класу», її діяльність буде фактично дублювати функції українського 
рейтинг-офісу ORC, Комітету вимірювачів ГО «ВФУ» та Комітету з обліку 
крейсерсько-перегонових суден. «Положення  про порядок визнання спортивних 
вітрильних суден та їх обліку». 

Після обговорення була визнана недоцільність визнання ГО «ВФУ», організації, яка 
дублює повноваження і обов’язки  ГО «ВФУ», та запропоновано не включати ГО 
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«Всеукраїнська яхтова асоціація чвертьтонного класу» до асоціацій, які визнані  ГО «ВФУ». 
Пропозиція була поставлена на голосування. 

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

14 0 2 1 
Рішення прийняте. 
УХВАЛИЛИ:  
2,1. Не включати ГО «Всеукраїнська яхтова асоціація чвертьтонного класу» до 

асоціацій, які визнані  ГО «ВФУ». 
 
СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ТРЕТЄ ПОРЯДКУ ДЕННОГО. 

Про включення ГО «Українська асоціація класу Ай К’ю Фоіл» до асоціацій, що 
визнані  ГО «ВФУ».  
Доповідач: Сергій Поліщук. 
Сергій Поліщук доповів присутнім що за ініціативою спортсменів які виступають у 

міжнародному класі iQFOiL, який  входить до програми Олімпійських ігор, була створена ГО 
«Українська асоціація класу Ай К’ю Фоіл». Після опрацювання  установчих документів, що 
були надані Асоціацією, та консультацій з Технічним комітетом вимірювачів, робоча група 
дійшла висновку про доцільність включення  ГО «Українcька асоціація класу Ай К’ю Фоіл» 
до асоціацій, які визнані  ГО «ВФУ». 

 Після обговорення було запропоновано включити  ГО «Українcька асоціація класу Ай 
К’ю Фоіл» до асоціацій, які визнані ГО «ВФУ» та укласти з нею договір про співпрацю в галузі 
розвитку вітрильного спорту України. Пропозиції були поставлені на голосування. 

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

16 0 0 1 
Рішення прийняте. 
УХВАЛИЛИ:  
3.1. Включити ГО «Українcька асоціація класу Ай К’ю Фоіл» до асоціацій, які 

визнані ГО «ВФУ». 
3.2. Укласти з ГО «Українcька асоціація класу Ай К’ю Фоіл» договір про співпрацю 

в галузі розвитку вітрильного спорту України. 
 
СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ЧЕТВЕРТЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО. 
Про внесення змін до персонального складу Президії.  
Доповідач Євген Мойсеєнко. 
Євген Мойсеєнко повідомив присутніх, що у Комісії атлетів ГО «ВФУ» пройшли вибори 

нового складу Комісії. Головою Комісії було обрано Кирила Долгова.  
Згідно зі Статутом ГО «ВФУ» голова Комісії атлетів входить до складу Президії. Зараз 

до складу Президії входить голова Комісії атлетів попередньої каденції – Єлизавета 
Виноградова. Євген Мойсеєнко подав на голосування наступні зміни у складі Президії: 

- вивести зі складу Президії Єлизавету Виноградову в зв’язку з завершенням її 
повноважень голови Комісії атлетів; 

- ввести до складу Президії Кирила Долгова, чинного голову Комісії атлетів. 
Під час обговорення вирішили голосувати за пропозиції згідно з їх надходженням. 
Перша пропозиція – вивести зі складу Президії Єлизавету Виноградову у зв’язку з 

завершенням її повноважень голови Комісії атлетів. 
Результати голосування: 

За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 
15 0 0 2 

Рішення прийняте. 
Друга пропозиція – ввести до складу Президії Кирила Долгова, чинного голову Комісії 

атлетів. 
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Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

15 0 0 2 
Рішення прийняте. 
УХВАЛИЛИ:  
4.1. Вивести зі складу Президії Єлизавету Виноградову у зв’язку з завершенням 

її повноважень голови Комісії атлетів. 
4.2. Ввести до складу Президії Кирила Долгова, чинного голову Комісії атлетів. 
 

СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ П’ЯТЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО. 
Розгляд Звернення суддів з вітрильного спорту.  

Доповідачі: Олександр Ткач, Сергій Шумілов. 
Олександр Ткач повідомив присутніх що Звернення суддів з вітрильного спорту було 

направлено до Президії, Ради та президента ГО «ВФУ». Під час розгляду Звернення на 
Президії (протокол № 7-2024) було вирішено створити робочу групу на чолі з Сергієм 
Шуміловим для опрацювання Звернення для розгляду на Раді. 

Керівник робочої групи  доповів присутнім що 25 квітня 2024 були проведені загальні 
збори суддів ГО «ВФУ» на яких було ухвалено низку питань, а саме: 

І. Для якісного проведення змагань запровадити принципи мотивації та фінансового 
заохочення відповідно до кваліфікації та посади судді на змаганнях. 

Для реалізації мотивації та фінансового заохочення суддів залучати кошти ГО «ВФУ», 
ВП ГО «ВФУ», спонсорів та кошти клубів, залучених на проведення змагань. 

2. Звернутися до Ради ГО «ВФУ» з пропозицією внести зміни до «Положення про 
сплату вступних та членських внесків до ГО «ВФУ» у 2024 році, затверджених протоколом 
Ради ГО «ВФУ» від 07 квітня 2024 року № 55-2024: 

- запровадити пільгову оплату членських внесків до ГО «ВФУ» для суддів, які мають 
суддівські категорії, сума членського внеску не повинна перевищувати 10% загального 
членського внеску до ГО «ВФУ». 

- не застосовувати до оплати пільгового членського внеску до ГО «ВФУ» для суддів 
пункт 8, зазначеного Положення.  

Під час обговорення Сергій Поліщук зазначив, що ГО «ВФУ» здійснює підтримку 
відокремлених підрозділів ГО «ВФУ» (ВП ГО «ВФУ») для проведення статутної діяльності, 
в тому числі  підвищення якості проведення змагань, мотивації та фінансового заохочення 
суддів. Згідно рішень Ради до  ВП ГО «ВФУ» повертають частину коштів від членських та 
стартових внесків. У 2024 році запроваджена пільгова категорія платників внесків для осіб 
з інвалідністю. Сергій Шумілов доповів що у бюджеті ГО «ВФУ» на 2024 рік передбачені 
кошти для преміювання суддів, відповідно до кваліфікації та посади, які братимуть участь у 
проведенні чемпіонату України у олімпійських класах. Він повідомив, що преміювання буде 
запроваджено для суддів національної категорії, керівників комітетів, які несуть 
відповідальність за проведення чемпіонату. Щодо пропозицій, викладених у п.2 Звернення, 
то відповідно до «Положення про сплату вступних і членських внесків до ГО «ВФУ» у 2024 
році, яке затверджене Радою (протокол № 55-2024), розмір вступного і членського внеску 
не можна змінювати протягом календарного року. Також робоча група вважає за недоцільне 
розгляд у майбутньому надання  пільг усім суддям, які мають суддівські категорії. Це може  
привести до зниження мотивації щодо підвищення кваліфікації суддів.  

За результатом обговорення запропоновано питання, що які порушені у Зверненні 
суддів з вітрильного спорту, взяти до уваги під час підготовки «Положення про сплату 
вступних та членських внесків до ГО «ВФУ» у 2025 році. Пропозиція була поставлена на 
голосування. 

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

15 0 1 1 
Рішення прийняте. 
УХВАЛИЛИ:  



6 

 

5.1. Питання, що порушені у Зверненні суддів з вітрильного спорту взяти до уваги 
під час підготовки «Положення про сплату вступних та членських внесків до ГО 
«ВФУ» у 2025 році. 

 
СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ШОСТЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО. 
Про внесення змін до бланку «Заяви про вступу або перереєстрацію» для 

набуття членства ГО «ВФУ». 
Доповідач: Олександр Ткач. 
Олександр Ткач доповів присутнім що за численними проханнями керівників 

відокремлених підрозділів до бланку були внесені зміни та доповнення, а саме: 
- рядки «Прізвище», «Ім’я», «По батькові» - об’єднані у один рядок: «Від»; 
- додано місце для розміщення рекомендації керівника Відокремленого підрозділу. 
Після обговорення було запропоновано затвердити бланк «Заяви про вступу або 

перереєстрацію» для набуття членства ГО «ВФУ» з пропонованими змінами та 
доповненнями. Пропозиція була поставлена на голосування. 

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

14 0 2 1 
Рішення прийняте. 
УХВАЛИЛИ:  
6.1. Затвердити бланк «Заяви про вступу або перереєстрацію» для набуття 

членства ГО «ВФУ» зі змінами та доповненнями, та розмістити на сайті ГО «ВФУ». 
 
СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ СЬОМЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО. 
Про визначення особи, яка представлятиме ГО «ВФУ» під час здійснення 

реєстраційних дій  у Міністерстві юстиції України 
Доповідач: Сергій Поліщук. 
Сергій Поліщук поінформував присутніх про необхідність визначення особи, яка буде 

представляти ГО «ВФУ» у Міністерстві юстиції України під час здійснення реєстраційних 
дій, та запропонував кандидатуру Олександра Ткача. Пропозиція була поставлена на 
голосування.  

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

15 0 0 2 
Рішення прийняте. 
УХВАЛИЛИ:  
7.1. Призначити Ткача Олександра Олександровича представником ГО «ВФУ» під 

час здійснення  реєстраційних дій у Міністерстві юстиції України.  
 
СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ВОСЬМЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО. 
Про дії ГО «ВФУ» щодо Михайла Білогородського та Поліни Заточної, які не 

повернулися до України із закордонного відрядження. 
Доповідач: Сергій Поліщук 
Сергій Поліщук поінформував присутніх, про те, що екіпаж класу «470», у складі 

Михайла Білогородського та Поліни Заточної, кандидатів до членів ГО «ВФУ» з правом 
участі у змаганнях з вітрильного спорту, було відряджено до м. Кани, Франція, для участі у 
чемпіонаті Європи в класі «470» з 04 по 12 травня 2024 року. Після закінчення чемпіонату 
спортсмени не повернулися до України. На засіданні Президії від 19 травня 2024 року 
(протокол № 8-2024) було розглянуто питання їх неповернення Тоді було заслухано голову 
Української асоціації яхт класу «470», Ігоря Матвієнка, та вирішено створити робочу групу 
на чолі з Євгеном Мойсеєнком для віднаходження можливостей встановлення зворотного 
зв’язку зі спортсменами, з’ясування обставин їхнього неповернення, та опрацювання 
методів та важелів для повернення екіпажу до України. Але намагання робочої групи 
встановити зворотний зв’язок зі спортсменами не дало результату та згідно ухвал Президії 
Михайла Білогородського та Поліну Заточну, за поданням ГО «ВФУ», було виключено зі 
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складу національної збірної команди України з вітрильного спорту. «Українській асоціації 
яхт класу «470» було запропоновано терміново провести засідання асоціації класу щодо 
виключення спортсменів Михайла Білогородського та Поліни Заточної з членів «Української 
асоціації яхт класу «470» й повідомити міжнародну асоціацію класу «470» про заборону 
Михайлу Білогородському та Поліні Заточній виступати на міжнародних змаганнях усіх 
рівнів під прапором України (літери UKR).   

Після обговорення було запропоновано позбавити Михайла Білогородського та Поліну 
Заточну статусу кандидатів у члени ГО «ВФУ» та назавжди  позбавити їх права вступу до 
ГО «ВФУ». Пропозиція була поставлена на голосування. 

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

13 0 2 2 
Рішення прийняте. 
УХВАЛИЛИ: 
8.1. Позбавити Михайла Білогородського та Поліну Заточну статусу кандидатів у 

члени ГО «ВФУ» та назавжди позбавити їх права вступу до ГО «ВФУ».  
 
 
 
На цьому порядок денний вичерпано. Засідання Ради вважається закритим. 
 
Головуючий на засіданні Ради ГО «ВФУ»_______________ Євген МОЙСЕЄНКО 
 
 
Секретар на засіданні Ради ГО «ВФУ» ______________ Уляна ІСКРА 

 


